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Republika e Kosovës 

Republika Kosova-Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI Saziv 

Prolećno  zasedanje 

Komisija za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KBS-a   

Sednica br. 15. 

Priština, 29. 3. 2018. godine,  u 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-204 

 

Z A P I S N I K 
sa sednice Komisije za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KBS-a 

 

Sednici su prisustvovali: predsednik komisije Hadži Šalja, Prvi z/predsednika Zoran Mojsilović,  

Drugi z/predsednika Isnet Bećiri, i članovi: Fatmir Dželili, Dželjalj Svečlja, Muharrem Nitaj, 

Fadil Beka, i Bahrim Šabani.  

Odsutvovali su: Drita Milaku, i Ramiz Kelmendi. 

Ostali učesnici: poslanik Šemsi Sylja 

Komisijsko pomoćno osoblje: Nur Čeku i Zarife Aliu. 

Sednici je predsedavao predsednik komisije Hadži Šalja. 

 

Za sednicu je predložen sledeći  

Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice kjomisije od 23.3.2018. godine.; 

3. Razmatranje izveštaja sa amandmanima na Nacrt zakona o azilu, br. 06/L-026; 

4. Razmatranje izveštaja sa amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-036; o izmenama i 

dopunama Zakona o strancima, br. 04/L-219; 

5. Razno.  

 

Predsedavajući je konstatovao da su ispunjeni uslovi za rad i prvom tačkom otvorio sednicu. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

Dnevni red je usvojen u predloženoj formi. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice kjomisije od 23.3.2018. godine.; 

Zapsinik je usvojen bez primedbi. 
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3. Razmatranje izveštaja sa amandmanima na Nacrt zakona o azilu, br. 06/L-026; 

 

Predsedavajući je kazao da su ova dva nacrta zaona od posebne važnosti, jer su deo procesa 

evrpskih integracija, odnosno reformi (ERA) te je potrebno ih što pre procesuirati, naročito pošto 

su i druge skupštinske komisije o njima već dale mišljenja. 

 

Fatmir Dželjilji, primetio je da su u tekstu Nacrta zakona o azilu  (radi se o tekstu na albanskom 

jeziku) u nekoliko navrata pominajani su pojomovi „pasuri e patundshme“, dok se u kosovskom 

pravosuđu koristi pojam „pasuri e luajtshme“, te je predložio terminološko usaglažavanje tog 

pojma u skladu sa standardima izrade. 

 

Komisija za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KBS-a, po ovoj tačci dnevnog reda, sa 

osam glasova „za“ i jedan „uzdržani glas“ ( Zoran Mojsilović), donela 

 

PREPORUKU 

 

Preporučuje se procesuiranje plenarnoj sednici na drugom razmatranju izveštaja sa 

amandmanima na Nacrt zakona o azilu, br. 06/L-026, kao i predlog poslanika Fatmira Dželilija. 

 

 

4. Razmatranje izveštaja sa amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-036; o izmenama i 

dopunama Zakona o strancima, br. 04/L-219; 

 

Predsedavajući je o ovoj tački lazao da procedura o ovom Nacrtu zakona noje završena, te je dao 

na glasanje. 

 

Komisija za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KBS-a, po ovoj tačci dnevnog reda, sa 

osam glasova „za“ i jedan „uzdržani glas“ ( Zoran Mojsilović), donela 

 

PREPORUKU 

 

Preporučuje se procesuiranje plenarnoj sednici na drugom razmatranju izveštaja sa 

amandmanima na Nacrt zakona br. 06/L-036; o izmenama i dopunama Zakona o strancima, br. 

04/L-219. 

 

 

5. Razno. 

 

Predsedavaju je molio gospodina Redžepa Selimija da izvesti o procesu praćenja provedbe 

Zakona o policijskom inspektoratu i učešću RG MUP-a o procesu pristupanja Kosova 

INTERPOL-u.  

 

Rexhep Selimi  je  o procesu praćenja provedbe Zakona o policijskom inspektoratu kazao da su 

još u procesu i da se veoma objektivno pristupilo radu. On je rekao da su obavljene niz posete, te 

primljeni su u skupštini nekolikjo glavnih ljudi po tom pitanju, a što se tiče pristupanja Kosova 

INTERPOL-uon je kazao da je član RG MUP-a koja prati razvoj procesa pristupanja, te je 

formalno informisan da je Kosovo u Nacrtu programa za razmatranje zahteva za članstvo, na 



3 

 

sastanku Izvršnog komiteta koji se sastaje pre Generalne skupštine INTERPOL-a, i nadamo se da 

će Kosovo postati član te organizacije na jesen ove godine.  

 

Zoran Mojsilović je pod razno, kazao da je bio na mestu događaja prilikom hapšenja gospodina 

Đurića, i video je da su pripadnici MUP-a koristili preteranu silu i povredili predstavnika vlade 

što je po njemu neprihvatljivo. On izrazio sumnju na opravdanost korišćenja takve snage i upitao 

kako će oni opravdati povrede poslanika, ministara i drugih predstavnika, napomenuvši da je  taj 

događaj za osudu, a oni koji su rukovodili akcijom moraju odgovarati. Ako neko misli da je neko 

od poslanika ili ministara bio nasilan, neka to potvrdi istraga, jer o tom događaju postoji snimak 

u kome se jasno vidi šta se desilo. Naime, taj susret je bio organizovan radi integracije srpskih 

građana severa Mitrovice, i sastanak je bio miran, a ako su policijski službenici tražili nekog 

prestupnika, oni su to trebali raditi drugačije, a ne akcijom tučenja poslanika, predstavnika i 

ministara, i čime je dovedeno do nepetosti političke situacije. Kao član komisije za bezbednost 

ne podržavam takvu akciju, kojom su visoki zvaničnici bivali vičeni po zemlji, naročito ako su 

još i deo vlade. To je dovela do političke situaciju kakva i jeste, završio je on.    

 

Predsedavajući je, nedovezujući se na diskusiju, kazao da Komisije nema jedan službeni izveštaj 

o tome, te ne može se zaključiti da li je bilo kršenja zakona u slučaju hapšenja Marka Đurića.    

 

Ismet Bećiri kazao je da bi trebalo izbegavati komentare na etničkoj bazi vezano za hapšenje 

Đurića, jer je potrebno najpre dobiti izveštaj o tome. Uostalon dodao je on, svaki strani građanin 

mora imati dozvolu za ulazak na Kosovskoj teritoriji, uz naglasak da se integracija kosovskih 

srba mora raditi u skladu sa kosovskim zakonima. Naime sastanak koji je tamo organizovao 

gospodin Đurić bio u suprotnosti sa kosovskim zakonima za šta je sledila reakcija kosovskih 

institucija, i on nije dobio ulaznu dozvolu, bilo je i destruktivnog pristupa srpskih građana tamo. 

S toga potrebno je najpre sačekati službeni izveštaj nadležnih institucija o tome, pa onda videti 

da li je su prekoračena ovlašćenja u preduzotoj akciji. 

 

Muharrem Nitaj nije se složio izjavama gospodina.Mojsilovića i gospodina Bećirija, jer je ova 

komisija stručna komisija, te na njoj treba  Beqiri, duke theksuar që Komisioni që bëjnë pjesë 

është Komisioni profesional dhe nuk ne treba dati političke komentare o događajima. Drugo, 

komisija nema ni informacije o tome dali je KP prekoračila ovlašćenja, i  molio je kolege da se 

susdržavaju od takvih rasprava jer to ne pomaže situaciji, naročito pre dobijanja ekspertize za to 

zaduženih institucija, da bi se zatim izišlo sa konstatacijama.    

 

Redžep Selimi selimi je međutim, o stručnoj komisiji koja je pomenuta, kazao da se na Komisiji 

zastupaju i političke grupe i njihovi stavovi, te je izneo i podržao stav PG „Samoopredeljenje“ 

koja je podržala akciju Kosovske policije, jer je visoki zvaničnik Srbije ušao bez dozvole 

kosovskih institucija unutar kosovske teritorije i morao je biti zaustavljen. Međutim ne raduje 

nas primena sile policijskih službenika, ali u takvim situacijama kada je to neophodno onda to se 

mora preduzeti. On je na kraju diskusije, vezano za sastanak sa srpskim visokim zvaničnicama 

na severu Mitrovice, upitao gospodina Mojsilovića: da li oni u Skupštini Kosova zastupaju 

Kosovsku, ili srpsku vladu? 

 

Muharrem Nitaj je u vezi ove teme kazao da on potpuno veruje Kosovskim institucijama da je na 

severu operacija realizovana u skladu a zakonom, a što se tiče diskusije o toj temi, on smatra da 
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to treba diskutovati kao posebnu tačku, a ne pod razno, je su naime taj slučej neki koristili u 

političke ciljeve  

 

Fatmir Dželjilji je u vezi hapšenja gospodina Đurića rekao da je on kršio kosovske zakone, a da 

je kosovska policija postupala prema zakonu i zakonskim ovlašćenjima postupanja prema licima 

koja ilegalno ulaze na teritroriji Kosova. Dok konstatacija Đurića da je akcija bila preduzeta na 

etničkoj osnovi to e stoji. Što se tiče diskusije o tom slučaju, to može da se radi ali nakon 

dobijanja službenog izveštaja o tom događaju.     

 

Zoran Mojsilović kazao je da je svestan toga da su integrisani u kosovski sistem i da rade u 

skladu sa kosovskim zakonima i da nije zloupotrebljena ta pozicija, i nije poterncirao korišćenje 

sile protiv ministara, poslanika, i drugih građana tamo naetničkoj osnovi. Ako je tako nešto 

potencirao povlačim kazao je on. Međutim on je primetio da se u toj akciji tražio gospodin 

Đurić, ali zašto da se tuku drugi građani koji su bili tamo. Za to se nije složio korišćenjem sile od 

strane KP-a protiv predstavnika Severne Mitrovive. Đurić nije ništa govorio protiv Kosova, a i 

predsednik Thači se sastaje sa njim i razgovaraju o integraciji i u Bridselu i to prikazuju iste 

televizije. Ako politički predstavnici Srpske zajednice na Kosvu ne mogu da se sastane i 

razgovaraju  o njihovoj kosovskoj viziji i načinu života na Kosovu  onda nema smisao život. On 

je kazao da je na tom sastanku otišao sa zakašnjenjem i nije prezentirao ništa, tamo je bio 

ministar poljoprivrede koji je prezentirao, a da je komisija za bezbednost telo koje treba da 

sagledava te aspekte, i da će ministra unutrašnjih poslova upitati o tome kada bude na Komisiji.    

 

Fatmir Dželjilji kazao je da ceni to što se povukao stav da je policijska akcija bila preduzeta na 

etničkoj osnovi. On je dodao da kao politička grupe imaju pravo da se sastaju sa srpskim 

autoritetima, ali ulaz srpskih autoriteta  srpske države bez dozvole kosovskih autoriteta nije 

dozvoljen, a to što se gospodin Mojsilović interesuje o tom događaju, to je njegovo pravo. 

 

Dželjalj Svečlja kazao je da poslednji razvoji kazuju da Kosovo živi u paradoksalnim 

okolnostima, jer ljudi koji su s jedne strane deo kosovskih institucija bore se protiv 

državotvornosti svoje države čiji su sastavni deo. Radi se naime o „Srpskoj listi“  koja je 

instrument hegemonije Srbije na Kosovu, što oni i ne negiraju, za šta je nastala i ilegalna 

aktivnost dvojice predstavnika druge države unutar Kosova kojoj su prisustvovali poslanici i 

ministri Kosovske države. On je pomenuo i ševinističke istupe na tom skupu kojem je 

prisustvovao čak i komandant Kososvske policije ne severu. Nema još jedan slučaj kada jedna 

suverena država  dozvoljava nekoj grupaciji da minira njen suverenitet, te je vrlo važno da se 

predstavnici kosovske srpske zajednice izjasno o tome koga oni zastupaju. On je na kraju 

predložio da se naredne nedelje poziva ministar unutrašnjih poslova na komisiji radi izveštavanja 

o tom događaju, i preduzetom akcijom tog dana tamo.  

 

Zoran Mojsilović, izvinjavao se zbog digresije iz dnevnog reda, ali je kazao da zbog komentara 

mora odgovarati da je „lista srpska“ politička partija koja je prihvatila integraciju srba u 

kosovskim institucijama i zajednički život, ali ne njihovu asimilaciju, dok je na diskusiju   

gospodina Svečlje da je Đurić na Kosovu ušao dan ranije, kazao da o tome nema informacije.   

 

Dželjalj Svečlja je rekao da nedostatak informacija naime predstavlja problem, jer je u pojedinim 

medijima prikazano da je Đurić ušao na Kosovskoj teritoriji dan ranije, i dodao da ima mnoga 
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pitanmja za odgovor, a što se tiče asimilaciji, on je rekao da se nipošto ne radi o tome, nego se 

radi o minimumu poštovanja Kosovske države od strane pojedinig grupacija.   

 

Predsedavajući je na zahtev da se poziva ministar unutrašnjih poslova na komisiji, kazao da 

nakon dobijanja jednog službenog izveštaja možemo pozvati i ministra na komisiji, i predložio 

akođe realizaciju jedne posete ove nedelje Prištinskom aerodrumu  

 

Sednica je završena u 12:00 časova. 

 

Zapisnik je sastavila komisijsko pomoćno osoblje  

 

 

                                                                                                                 Predsednik komisije,  

                                                                                                                       Hadži Šalja 

        _______________ 


